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„PÍSEČNÁ – TADY ŽIJEME!“
Petice podle § 1 zákona č. 85/1990 Sb., o právu petičním

Vážení zastupitelé města Blanska, 
V médiích se objevila zpráva o záměru firmy Hopa Group vystavět v doposud volném prostoru 
mezi Obchodní akademií a střední zdravotnickou školou a ulicí Jasanová, který má rozměry cca 
70x100m, tři bytové domy o kapacitě cca 100 bytů, a cca 150 parkovacích míst. 

Realizace projektu o těchto parametrech by znamenala prohloubení negativního trendu 
výstavby na sídlišti Písečná, jenž se projevuje zejména vysokou hustotou zástavby, neexistencí 
rekreačních a odpočinkových ploch, nedostatkem veřejných prostranství, dětských hřišť, 
hřišť pro mládež, vzrostlé zeleně a odstavných a parkovacích stání, nedořešenými chodníky 
a problematickou dopravou (viz územní studie Z5 vypracovaná v roce 2014 Urbanistickým 
střediskem Brno na objednávku města Blanska). 

Realizace projektu firmy Hopa Group zřejmě bude mít tyto následky:
 Likvidace jediné možné plochy s rekreačním potenciálem 

Pozemek uvažovaný k zástavbě je aktuálně jedinou volnou plochou na Písečné, kde jsou 
vyřešeny majetkové vztahy a se kterým je možné nakládat. S dalšími kroky na Písečné 
počítají stávající územní studie až v horizontu cca 20 let. Pokud bude diskutovaný 
pozemek zastavěn domy a parkovacími plochami, na Písečné už nezbude žádné další 
místo, kde by v dohledném horizontu mohla rekreační plocha vzniknout. 

 Zhoršení dopravních problémů
Tak výrazný nárůst počtu obyvatel povede k dalšímu zhoršení problému s dopravou na 
ulici Jasanová, kam zajíždí také zásobování a které už nyní musely být řešeny částečným 
zjednosměrněním. Existuje předpoklad, že zesílení dopravy si vyžádá zřízení 
jednosměrného okruhu Jasanová-Nad Čertovkou-Sušilova, což povede ke zvýšení 
dopravních nákladů všech obyvatel, zatížení oblasti zplodinami a zvýšené hustotě dopravy 
v doposud klidných oblastech (penzion). V případě, že toto řešení nebude dostačující, může
dojít k realizaci jednou diskutovaného rozšíření ulice Jasanová na úkor svahu před 
obytnými domy. 

 Ohrožení chodců, zejména dětí a mládeže 
Ulice Nad Čertovkou slouží v současné době jako jediná přístupová cesta pro děti ze 
Základní školy praktické a studenty Obchodní akademie a střední zdrav. školy. Ulice není 
opatřena chodníkem ani přechody pro chodce. Chodci tak budou ve zvýšené míře ohroženi
už v průběhu výstavby průjezdem těžké stavební techniky, dále pak zvýšeným provozem –
viz bod výše. 

 Vznik lokality s převahou nájemního bydlení



Malé byty zvažované v projektu nevyhovují požadavkům mladých rodin na trvalé bydlení 
a jejich výstavba v konečném důsledku povede k odlivu této skupiny obyvatel z Blanska. 
Lokality s vysokým podílem malých bytů vykazují nejvyšší míru fluktuace, což přináší 
vysokou míru anonymity a z toho plynoucí riziko trestné činnosti. Tyto byty často spadnou
do režimu nájemního bydlení, kdy mají nájemníci trvalé bydliště hlášeno jinde, se všemi 
důsledky, které to má pro daňovou výtěžnost města.

 Pokles hodnoty stávajících nemovitostí na sídlišti Písečná
Výše uvedené negativní jevy ve finále povedou k poklesu atraktivity území a k poklesu 
tržní hodnoty již existujících nemovitostí, což se přímo dotkne všech majitelů nemovitostí 
na Písečné včetně města Blanska. V důsledku tak může nastat stav, kdy město prodejem 
svých pozemků znehodnotí své nemovitosti. 

Požadujeme proto, aby zastupitelé podnikli následující kroky: 
 Zamítli prodej diskutovaného pozemku pro účely realizace projektu v prezentovaném 

rozsahu, tj. výstavby 100 bytů a 150 parkovacích stání. 
 Zamítli jakoukoliv výstavbu na zmíněném pozemku, dokud nebude nejdříve dořešena 

bezpečnost chodců vybudováním chodníků kolem příjezdových cest k diskutovanému 
pozemku

 Iniciovali zpracování dopravní studie, která popíše dopady další výstavby a stanoví 
maximální možné zatížení lokality

 Iniciovali změnu územního plánu tak, aby na diskutovaném pozemku byla možná realizace
parkové úpravy a rekreační plochy

 Stanovili podmínku ponechání prostoru či přímo zbudování rekreační plochy jako 
závaznou pro další zájemce o výstavbu na tomto pozemku

 Stanovili zlepšení životních podmínek a kvality bydlení na Písečné jako prioritu města a 
zadali příslušnému odboru města povinnost sledovat dotační tituly umožňující realizaci 
tohoto záměru.

Prosíme zasaďte se, aby Písečná byla dobrým místem k životu. 

Za organizátory petice
Klára Kučerová
Blansko 
více informací na www.pisecnazije.cz 
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